
Dreigende	verhuizing	leidt	tot	grote	
onrust	en	actie	bij	Sint-Maartenscollege:	
‘Een	brede	school	is	in	Maastricht-West	
niet	haalbaar’	

Het Sint-Maartenscollege aan de Noormannensingel in Maastricht. — © Harry Heuts 

Een	brede	scholengemeenschap	in	Maastricht-West	is	gewoon	niet	haalbaar,	
dat	wijzen	verleden	én	heden	wel	uit.	Daar	komt	het	betoog	van	de	docenten	
van	het	Sint-Maartenscollege	op	neer.	„Het	is	niet	zo	dat	je	een	bloeiende	
scholengemeenschap	gewoon	kunt	overhevelen	naar	de	andere	kant	van	de	
stad	en	dat	die	dan	op	de	oude	voet	verder	kan.	Kijk	naar	het	huidige	
Bonnefanten	College,	dat	de	havo-	en	vwo-afdelingen	amper	gevuld	krijgt”,	
zeggen	gymleraar	Harry	Oomen	en	aardrijkskundedocent	Roger	Weijenberg.	
De	twee	zijn	de	kartrekkers	van	de	opgerichte	projectgroep	die	tegen	de	
verhuizing	ageert.		
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Concreter	

De	schok	was	groot	toen	ze	onlangs	in	De	Limburger	lazen	dat	de	verhuizing	
veel	concreter	is	dat	hun	tot	dan	toe	was	voorgehouden.	Het	Sint-
Maartenscollege	zou	in	2027	plaats	moeten	maken	voor	het	nieuwe	
onderkomen	van	de	rechtbank,	zo	zijn	scholenkoepel	LVO	en	de	gemeente	
Maastricht	overeengekomen.	„In	dat	proces	zijn	wij	amper	meegenomen”,	zegt	
Oomen,	tevens	lid	van	de	medezeggenschapsraad.	„In	de	communicatie	
worden	steeds	allerlei	slagen	om	de	arm	gehouden;	we	worden	bijgepraat,	
maar	hebben	geen	inspraak.”		

Lees	ook:	Spontane	lerarenstaking	bij	middelbare	school	in	Maastricht	na	
commotie	om	verhuisplan:	‘Ineens	hoorden	we:	ga	allemaal	meteen	naar	huis’	

De	gemeente	en	LVO	laten	(technische)	haalbaarheidsonderzoeken	doen	naar	
de	beoogde	nieuwe	locaties	voor	het	voortgezet	onderwijs.	In	de	plannen	
verhuist	het	Sint-Maartencollege	dus	naar	de	huidige	plek	van	het	
Bonnefanten	College;	gaat	het	Bonnefanten	met	VMBO	Maastricht	een	vmbo	
en	praktische	havo	vormen	op	een	nieuwe	plek	aan	de	Groene	Loper	en	
blijven	Porta	Mosana	en	Bernard	Lievegoed	op	hun	huidige	locatie.		

Geen	antwoord	

„Op	vragen	die	wij	hebben,	komt	gewoon	geen	antwoord”,	zegt	Weijenberg.	
„Waarom	moet	een	succesvolle	school	als	het	Sint-Maartenscollege	na	66	jaar	
vanaf	een	centrale	plek	aan	de	oostzijde	verhuizen	naar	een	buitenwijk	aan	de	
westkant?”	Ook	op	vragen	als	waarom	de	rechtbank	per	se	moet	verhuizen	
naar	de	locatie	van	de	school,	terwijl	andere	locaties	in	de	buurt	eerder	waren	
aangewezen,	blijft	antwoord	uit,	zegt	het	tweetal.	„Zijn	die	andere	plekken	
onderzocht?	Zijn	die	dan	afgevallen?”	

Kwijnend	

Bestuurder	Eugène	Bernard	van	scholenkoepel	LVO	–	die	afgezien	van	het	
gloednieuwe	Montessori	College	alle	scholen	voor	voortgezet	onderwijs	in	
Maastricht	onder	zijn	hoede	heeft	–	moest	dinsdagavond	tijdens	een	
raadscommissievergadering	toegeven	dat	„het	in	West	nooit	goed	is	gelukt	om	
havo	en	vwo	vorm	te	geven”.	Nu	leidt	met	name	de	havo-	en	vwo-bovenbouw	
van	het	Bonnefanten	aan	de	Eenhoornsingel	een	kwijnend	bestaan:	„Die	
afdelingen	dreigen	zo	klein	te	worden	dat	de	onderwijskwaliteit	onder	druk	
komt	te	staan.	We	moeten	daar	binnen	een	jaar	iets	doen.”		

https://www.limburger.nl/cnt/dmf20231110_94977279
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20231110_94977279


Rechtbank	

West	is	nu	eenmaal	een	„zwak	voedingsgebied”	voor	een	brede	
scholengemeenschap,	stellen	de	docenten	van	het	Sint-Maartenscollege,	die	
het	gevoel	hebben	dat	hun	school	ten	koste	van	alles	moet	wijken	voor	de	
rechtbank.	„We	staan	een	toplocatie	af	en	krijgen	er	de	slechtst	denkbare	plek	
voor	terug.	Er	zijn	nu	al	signalen	dat	we	komend	schooljaar	minder	
aanmeldingen	mogen	verwachten;	collega’s	zullen	moeten	vertrekken.”		

	
Het	Bonnefanten	College	aan	de	Eenhoornsingel	in	Maastricht-West.	—	©	De	
Limburger	

Informatief	

Vrijwel	alle	raadsfracties	–	bedolven	onder	een	e-mailbombardement	van	
docenten	van	het	Sint-Maartenscollege	–	stelden	dinsdagavond	tijdens	de	
domeinvergadering	vragen	over	de	situatie	van	de	school.	Maar	omdat	het	
slechts	een	informatieve	bijeenkomst	over	het	Integraal	Huisvestingsplan	
Voortgezet	Onderwijs	(IHP	VO)	was,	mochten	politieke	standpunten	nog	niet	
worden	gedeeld.	Harry	Schouten	van	GroenLinks	vatte	de	vrees	van	de	
docenten	nog	het	bondigst	samen:	„We	willen	natuurlijk	niet	dat	het	Sint-
Maartenscollege	er	over	tien	jaar	net	zo	voor	staat	als	het	Bonnefanten	nu.”	
Verantwoordelijk	wethouder	Johan	Pas	(D66)	verzekerde	dat	er	nog	niks	
vaststaat.	„De	gemeenteraad	gaat	hierover.”	



Petitie	en	projectgroep	in	strijd	tegen	verhuizing	
Met	een	petitie	en	een	eigen	projectgroep	die	gaat	onderzoeken	wat	de	
verhuizing	van	het	Sint-Maartenscollege	naar	de	Eenhoornsingel	
onderwijskundig	zou	betekenen,	gaat	het	voltallige	personeel	proberen	de	
verplaatsing	tegen	te	houden.	Dat	zeggen	de	docenten	Harry	Oomen	en	Roger	
Weijenberg	namens	het	120-koppige	lerarenkorps.	De	petitie	tegen	de	
verhuizing	is	woensdag	online	gegaan	(www.sint-maartenscollege.nl/petitie)	
en	wordt	te	zijner	tijd	aangeboden	aan	de	Maastrichtse	gemeenteraad.	Het	
personeel	is	bezorgd	om	de	toekomst,	voelt	zich	niet	betrokken	bij	de	
besluitvorming,	wantrouwt	LVO	en	voelt	de	noodzaak	om	actie	te	
ondernemen,	zeggen	Weijenberg	en	Oomen.	„We	hebben	de	projectgroep	
Toekomst	SMC	opgericht;	ruim	vijftig	mensen	hebben	daar	zitting	in	
genomen.	Wij	hebben	veel	expertise	en	kennis	in	huis	en	gaan	een	eigen	
onderzoek	doen,	omdat	het	onderwijskundige	aspect	niet	wordt	onderzocht.	
En	vergeet	niet	hoe	groot	onze	scholengemeenschap	eigenlijk	is,	met	
twaalfhonderd	leerlingen	plus	hun	én	onze	achterban.”	

 

https://www.sint-maartenscollege.nl/petitie

